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Protokół nr 31/2017 

z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 25 października 2017 r. w godz. od 830 do 945 

w sali nr 146 Urzędu Miejskiego w Suwałkach. 

 

Obecni członkowie Komisji: 

1/Stanisław Kulikowski - przewodniczący Komisji 

2/   Jacek Juszkiewicz, 

3/   Bogdan Bezdziecki - wiceprzewodniczący Komisji, 

4/   Andrzej Paweł Chuchnowski, 

5/   Kamil Lauryn, 

6/   Grzegorz Gorlo 

7/   Wojciech Pająk. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1/   Czesław Renkiewicz- Prezydent Miasta Suwałk, 

2/   Ewa Beata Sidorek- Z-ca Prezydenta Miasta Suwałk, 

3/   Alicja Andrulewicz  – Naczelnik Wydz. KTP, 

4/   Jerzy Brzozowski- Dyrektor Muzeum Okręgowego w Suwałkach, 

5/   Andrzej Matusiewicz, 

6/   Tadeusz Radziwonowicz. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Stanisław Kulikowski, który powitał zebranych i przypomniał,  

że porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami.  

S. Kulikowski zaproponował wniesienie do porządku obrad punktu- Prezentacja projektu 

graficznego pomnika Ofiar Obławy Augustowskiej z lipca 1945 roku. Wniosek został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Członkowie Komisji ,nie wnieśli uwag i przyjęli jednogłośnie następujący porządek 

posiedzenia: 

1. Przyjęcie protokołu  nr 30/2017 posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 18 września 2017 r. 

2. Wypracowanie stanowiska i opinii w sprawie Suwalskiego Słownika Biograficznego. 

3. Prezentacja projektu graficznego pomnika Ofiar Obławy Augustowskiej z lipca 1945 roku.  

4. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu  nr 30/2017 posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 18 września 2017 r. 

Stanisław Kulikowski poinformował, że do protokołu 30/2017 posiedzenia Komisji nie wniesiono 

uwag, wobec czego stwierdził, że protokół przez Komisję, został przyjęty. 
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Ad pkt. 2 

Wypracowanie stanowiska i opinii w sprawie Suwalskiego Słownika Biograficznego. 

 

J. Brzozowski przedstawił harmonogram dotychczasowych prac oraz koncepcje Suwalskiego 

Słownika Biograficznego. 

Dokument stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

E. Sidorek- dodała, że Pan Ambrosiewicz powróci do prac w Radzie Kultury i przy słowniku.  

A. Matusiewicz- wyczerpująco omówił formy słowników biograficznych. 

T. Radzinonowicz- rozwinął wypowiedź przedmówcy. Dodał, że zostało mało czasu na realizację 

tak dużego przedsięwzięcia. 

A. Matusiewicz- omówił możliwości osobowe ekspertów przy tworzeniu słownika 

biograficznego. 

J. Brzozowski- poinformował, że orientacyjny koszt opracowania i wydania trzech tomów 

słownika to około 270 tysięcy złotych. 

E. Sidorek- zaproponowała aby określić dokładną liczbę osób, które zostaną umieszczone                 

w biografii, np. 300, 600. 

Cz. Renkiewicz- zaproponował, aby słownik zawierał się w jednym obszernym tomie. 

Przypomniał, że w związku z ustawą dekomunizacyjną były składane propozycje do zmian ulic       

z nazwiskami osób które społeczeństwu nie były znane. Nie znamy dokładnej liczby osób 

wybitnych z okresu 300 lat. 

A. Matusiewicz- dodał, że tylko zmarli są umieszczani w słowniku. 

Cz. Renkiewicz- zapytał, co z osobami które żyją i czy nie można ich wpisać do słownika. 

A. Matusiewicz- odpowiedział, że to już nie będzie słownik biograficzny. 

B. Bezdziecki- zaproponował aby wypracować słownik rzetelnie, otwarcie i wyczerpująco. Dodał, 

że należy zdać sobie sprawę, że wszystkich nazwisk nie da się umieścić. 

J. Juszkiewicz- należy pomyśleć o formie elektronicznej słownika. 

S. Kulikowski- koszty byłyby wyższe ale nie zaporowe. 

A. Chuchnowski- ocenił, że z własnego doświadczenia poddaje w wątpliwość wykonanie 

opracowania w zakładanym terminie. Proponuje aby nie wiązać radnych nowej kadencji Rady 

Miejskiej naszą decyzją o ilości tomów i formy.  

W. Pająk- nie zgodził się ze słowami przedmówcy. Stwierdził, że występuje ciągłość władzy. 

Cz. Renkiewicz- dodał, że opracowanie nie musi być w formie słownika. 

G. Gorlo- stwierdził, że nie stać nas moralnie i historycznie na niewykonanie tegoż opracowania. 

Słownik byłby szkieletem dla dalszych opracowań. Należy tą sprawę potraktować priorytetowo. 

Jeśli nie zrobimy tego teraz, to prawdopodobnie nie zrobimy tego nigdy. 

A. Matusiewicz- prace należy rozłożyć na etapy i wszystko da się zrealizować . Lista osób jest 

żywa i można ją na każdym etapie modyfikować. 

Cz. Renkiewicz- zaproponował, aby przemyśleć tą sprawę. Na tym dziele Miasto nie chce 

oszczędzać. Proponuje trzy tomy w jednym. Płatności będą realizowane transzami. Poprosił               

o harmonogram i kosztorys. 

A. Andrulewicz- dodała, że prace koordynuje placówka miejska i nie ma zagrożenia przerwania 

ciągłości. 

W. Pająk- potwierdził, że nie ma potrzeby tworzenia trzech tomów. 

S. Kulikowski- podsumował temat i wyraził swoją sceptyczną opinię co do możliwości stworzenia 

takiego opracowania biograficznego w tak krótkim czasie. 

J. Juszkiewicz-stwierdził, że cieszy się, że nie startujemy od zera i jest szansa na zamkniecie 

całości w terminie. 
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A. Matusiewicz- zadeklarował, że zespół jest w stanie do roku 2020 opracować wydanie 

jednotomowe. Warunkiem jest podpisanie umów minimum w grudniu 2017r. 

G. Gorlo- zapytał, czy jest możliwe stworzenie trzech tomów w jednym. 

A. Matusiewicz- odpowiedział, że tak. 

S. Kulikowski – konkludując, stwierdził, że Komisja wydaje opinię pozytywną w sprawie wydania 

słownika biograficznego. Proponuje się trzy tomy w jednym. Płatności będą realizowane 

transzami. Poprosił o harmonogram i kosztorys. 

 

 

Ad pkt. 3 

Prezentacja projektu graficznego pomnika Ofiar Obławy Augustowskiej z lipca 1945 roku. 

Projekt stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Cz. Renkiewicz poprosił o przełożenie tematu na przyszłą Komisje i zaproszenie pomysłodawców 

przedsięwzięcia. 

 

Ad pkt. 4 

Wolne wnioski. 

Wolnych wniosków nie stwierdzono. 

 

Stanisław Kulikowski podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono.             

 

                                                                                    Przewodniczący Komisji Kultury Sportu                           

                                                                                    i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach   

 

 

                                                                                                    Stanisław Kulikowski 

 

 

 

Protokół sporządził: 

 

 

Marcin Andrzej Szypulski 

Inspektor 

Biuro Rady Miejskiej w Suwałkach 


